
Referat af generalforsamling i Dansk Kunsthistoriker Forening 29. februar 2020 på Johan Borups 
Højskole. Tilstede fra bestyrelsen: Martin Søberg (formand), Rasmus Kjærboe (næstformand og 
kasserer), Ulla Kjær, Susanne Bruhn og Anna Schram Vejlby (referent) 

1. Valg af dirigent og referent 

Karin Kryger blev valgt til dirigent, Anna Schram Vejlby blev valgt til referent.  

2. Beretning v. Formanden 

Martin Søberg takkede bestyrelsen og medlemmerne for deres engagement i foreningen. 
Medlemstallet er 480. Bestyrelsen har i 2019 holdt tre bestyrelsesmøder følgende arrangementer 
siden sidste generalforsamling: 

Omvisninger i udstillingerne Sonja Ferlov Mancoba på SMK, Jordforbindelser på Den 
Hirschsprungske Samling, Dansk Guldalder på SMK, Astrid Holm & co. på Øregaard. 
Fyraftensarrangement i Møstings Hus, hvor Terrænpublikationen blev præsenteret. Seminarerne 
Når kunstneren er kvinde og Den fordømte arkitektur. Begge på Johan Borups Højskole. 
Foreningen lancerede desuden foredragsrækken New Perspectives in Art History, hvor vi 
foreløbig har haft besøg af Cordula Grewe fra University of Indiana og Christiane Berndes fra 
Van Abbemuseum. Rækken fortsætter i 2020.  

3. Årsregnskab v. kassereren 

Rasmus Kjærboe gennemgik regnskabet. Medlemmerne havde ingen kommentarer. 

4. Indkomne forslag 

Der var ingen indkomne forslag. 

5. Fastsættelse af kontingent. Bestyrelsen foreslår fastholdelse af eksisterende beløb på 250 kr. 

Forslaget blev vedtaget.,  

6. På valg til bestyrelsen: Susanne Bruhn (genopstiller), Jens Tang Kristensen (genopstiller), Sine 
Krogh (genopstiller ikke), Martin Søberg (genopstiller) og Anna Schram Vejlby (genopstiller). 
Valg af revisorer. 

Alle tidligere medlemmer blev genvalgt og Signe Havsteen modtog nyvalg til bestyrelsen. Anne 
Nielsen og Charlotte Linvald blev valgt til revisorer.  

7. Evt. 

Der var forslag om møder ude i byen, hvor man kunne se ny og diskutere ny arkitektur eller 
debatarrangementer om det emne. Bestyrelsen synes det er en god ide! 
Der blev spurgt til, om bestyrelsen gør noget for at rekruttere nye medlemmer. Det gør bestyrelsen 
ikke. Der kommer løbende 20-30 nye medlemmer om året.  



Der blev spurgt til om bestyrelsen gør noget for at museerne fastholder gratis adgang for 
foreningens medlemmer. Martin Søberg fortalte, at han altid kontakter museerne, når vi bliver klar 
over, at den gratis adgang er trukket tilbage. Det er ikke altid, det har nogen effekt.  
 
 
 
 
 
 
Martin Søberg   Rasmus Kjærboe 
Formand    Næstformand og kasserer 


